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Hva er hva?

• Hatefull ytring
– Med diskriminerende eller hatefull 

ytring menes det å true eller forhåne 
noen, eller fremme hat, forfølgelse 
eller ringeakt overfor noen på grunn 
av deres: 
• hudfarge eller nasjonale eller 

etniske opprinnelse,
• religion eller livssyn,
• seksuelle orientering,
• kjønnsidentitet eller kjønnsuttrykk, 

eller
• nedsatte funksjonsevne.

Foto: Unsplash



Hva er hva?

• Trussel
– Den som i ord eller handling truer 

med straffbar atferd under slike 
omstendigheter at trusselen er 
egnet til å fremkalle alvorlig frykt

• Grov trussel
– Er den rettet mot en forsvarsløs 

person?
– Uprovosert eller av flere?
– Hva er motivet?

Bilde: Microsoft Office



Hvor mange opplever hets og 
trusler?

• 40 prosent av de folkevalgte 
opplever å ha blitt utsatt for 
hatefulle ytringer, trusler eller 
begge deler

• Hovedkanalen er sosiale medier

• Mange endrer atferd på grunn av 
hetsen



Så hva kan vi gjøre med dette?



Tips og råd for håndtering av hets på nett og sosiale medier

Meg selv

• Selvrefleksjon

• Følge vedtatt ytringsplakat

• Redaktørplakat på egen 
profil

Kommunestyret

• Kontaktperson i 
kommunen

• Vedta «Valgløftet 2023»

• Retningslinjer for bruk av 
sosiale medier

• Åpenhet i politiske 
prosesser

• Dialogmøte mellom 
lokalaviser og folkevalgte

• Dialogmøte mellom 
lokalpoliti og folkevalgte

Partiene

• Kontaktperson i partiet

• Ressursgruppe rundt 
profilerte politikere

• Partiet må ta støyten for 
upopulære vedtak, ikke 
den enkelte folkevalgte 

• Partienes egne vedtekter

• Oppslagshefte om nettvett 
for kandidater

• Kurs om debattkultur

• Tverrpolitisk erklæring og 
ytringskultur og 
debattklima



Anbefalinger til partiene

➜ Kontaktperson i partiet

➜ Ressursgruppe rundt politikere

➜ Partiet må ta støyten for upopulære vedtak, ikke den enkelte 

folkevalgte 

➜ Kurs om debattkultur

➜ Tverrpolitisk erklæring og ytringskultur og debattklima



www.hatogtrusler.no 

https://www.ks.no/fagomrader/demokrati-og-styring/hets-og-trusler/ 

http://www.hatogtrusler.no/
https://www.ks.no/fagomrader/demokrati-og-styring/hets-og-trusler/




Takk for meg



På lik linje – tjenesteutvikling i 

overgangen til egen bolig for unge 

med funksjonsnedsettelser 

Ungdomsråd og Råd til personer med 

funksjonsnedsettelse 24. Okt. 2024

Hilde S. Leirmo og Nanette Mia Bohn



Målgruppe:

• Unge som kan bo for seg selv med støtte. 

• Nevroutviklingsforstyrrelser/ nevrogruppa 

Mål:

• INNSIKT – Hva hemmer og fremmer mulighetene for at unge kan leve aktive og 

selvstendige liv med valgfrihet om hvor de vil bo?

• TJENESTEUTVIKLING - Utarbeide mal for ny tjenestereise – hva skal til?

På lik linje - Tjenesteutvikling i overgangen til egen bolig 
for unge med funksjonsnedsettelser

2



3

Artikkel 19: 

Retten til et selvstendig liv og til å være en del av samfunnet

FNs konvensjon for rettigheter for personer med 

funksjonsnedsettelse (CRPD) skal sikre at personer 

med funksjonsnedsettelse får tilgang til 

menneskerettighetene på lik linje med andre

Formålet er å:

• Sikre retten til å leve frie og uavhengige liv og 
bestemme over eget liv

• Sikre retten til å delta og bli inkludert i 
lokalsamfunnet



Hva er dagens utfordringer, og hvorfor er det sånn?

Dagens tjenestereise 



Aktiviteter i prosjektet

5

• Innledende workshop/ kick-off

• Nøkkelintervjuer med sentrale fagpersoner

• Arbeidsverksteder med relevante aktører 

• Intervju med ungdom, familier og 

Rådgivningsgruppa for og med mennesker med 

utviklingshemming

• Utvikle forslag til nye konsepter, for eksempel 

botrening

• Testing? 

• Rapport



Forslag til ulike konsepter



3. Desember – FNs internasjonale dag for 

personer med nedsatt funksjonsevne

Frokostseminar – På lik linje

Tid: Tirsdag 3. desember 

Sted: Hasselbakken, Askerveien 47

08.15 - Enkel frokost

08.30: - Velkommen

- Comte presenterer rapport fra prosjektet 

09.45  Avslutning
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Møteinnkalling  
 

Utvalg Dato Sted 
Click here to enter text. 24.10.2024 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

Eventuelt forfall meldes snarest til: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no. 
Varamedlemmer møter etter nærmere avtale med møtesekretær. 

 

Tematime/presentasjon 

• Husbanken-prosjektet «Tjenesteutvikling i overgangen til egen bolig for 
personer med nedsatt funksjonsevne». 
 

• Trusler og hets mot representanter. Hva skal man tåle og hvordan håndtere?  
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Sakskart  

Saker til behandling 

36/24 24/16781-1 Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 19.september 
2024 

37/24 24/07741-12 Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for 
kommuneplan – 2.gangsbehandling 

38/24 24/15996-1 Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 

39/24 24/09805-5 Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

40/24 24/11979-12 Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av 
kommunale lokaler - sluttbehandling 

Referatsaker 

 

 

Asker,14.10.2024 
Anton Toft Dahl 
Leder i ungdomsrådet 
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Møteprotokoll 
 

Ungdomsrådet 

Dato Tid Sted 
24.10.2024 16:00 – 18:40 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Anton Toft Dahl. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder Anton Toft Dahl  
Varamedlem Mathias Myhre Isak Gregers Eriksen 
Utvalgsmedlem Elin Wie Flaig  
Utvalgsmedlem Albert Loki Einarsson  
Utvalgsmedlem Filip Haug-Brodersen  
Utvalgsmedlem Mats Augdahl Karlsen  
Utvalgsmedlem Aurora Johanne Lauvset  
Utvalgsmedlem Elias Børve Figenschou  
Utvalgsmedlem Yaya Vyas Civera  
Utvalgsmedlem Tiam Rajabzadeh  
Utvalgsmedlem Hedvig Kjeldahl  
 

Forfall:    

Nestleder Isak Gregers Eriksen   

 

Til stede fra administrasjonen: 

Kommunedirektørens representant Hege Oshaug  

Protokollfører Johan Kvarving Vik         
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Det var ingen merknader til innkallingen eller habilitet, og møtet ble satt med 11 
medlemmer til stede. 

 

Saksliste Side 

Saker til behandling 

36/24 24/16781-1 Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 19.september 
2024 

3 

37/24 24/07741-12 Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for 
kommuneplan – 2.gangsbehandling 

3 

38/24 24/15996-1 Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 4 

39/24 24/09805-5 Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

5 

40/24 24/11979-12 Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av 
kommunale lokaler - sluttbehandling 

6 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

36/24 Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 19.september 2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 24.10.2024 36/24 
 

Leders forslag til vedtak:  

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 19.september 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 19.september 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

 

37/24 Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 24/24 
4 Formannskapet 05.11.2024  
5 Kommunestyret 12.11.2024  
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Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
  
1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 

   
2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 

hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   

 
Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   

 

 

38/24 Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 30/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 38/24 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 26/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Rådene avholder sine møter følgende datoer: 

• 9. januar • 18. september 
• 6. februar • 16. oktober 
• 13. mars • 20. november 
• 10. april  
• 15. mai  
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2. Eldrerådet innkalles til kl. 12:00. 
Ungdomsrådet innkalles til kl. 16:00. 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse innkalles til kl. 16:00. 
 

 
Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Rådene avholder sine møter følgende datoer: 

• 9. januar • 18. september 
• 6. februar • 16. oktober 
• 13. mars • 20. november 
• 10. april  
• 15. mai  

  
2. Eldrerådet innkalles til kl. 12:00. 

Ungdomsrådet innkalles til kl. 16:00. 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse innkalles til kl. 16:00. 
 

 

 

39/24 Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - videreutvikling av 
Aktive lokalsamfunn 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 27/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 39/24 
3 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 49/24 
4 Utvalg for velferd 29.10.2024 32/24 
5 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 42/24 
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
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1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  

 
Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  

 
 

40/24 Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale lokaler - 
sluttbehandling 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 29/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 40/24 
3 Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 43/24 
5 Formannskapet 05.11.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  
 
1. Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas.  

 
Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.   

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas.  
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Referatsaker 

1. Rådgiverne Hilde Leirmo og Nanette Bohn presenterte «På lik linje – 
tjenesteutvikling i overgangen til egen bolig for unge med 
funksjonsnedsettelser» (presentasjon).  

2. Gjertrud Strand Sanderød fra KS presenterte «Hets og trusler –hvordan 
håndterer vi det?» (presentasjon). 

3. Anton Toft Dahl og Elias Børve Figenschou orienterte om møter de har hatt 
med elevråd og FAU. 

4. Hege Oshaug orienterte om Vei – og gatenormalen.  

5. Anton Toft Dahl og Tiam Rajabzadeh orienterte om ungdommens fylkesråd, 
der Tiam ble valgt inn som nytt medlem.   

6. Hege Oshaug orienterte om tilleggsinnstillingen til kommunedirektørens 
forslag til handlingsprogram 2025 - 2028 for Asker kommune. 

7. Hege Oshaug orientert om henvendelse fra OsloMet angående deltakelse i 
forskningsprosjekt om hvordan innspill fra ungdom behandles videre i 
politiske saker.    

8. Anton orienterte om hans deltakelse i en studie fra NAV om prosess- og 
møteledelse.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/16781-1 Johan Kvarving Vik 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 24.10.2024 
 

Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 19.september 2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 19.september 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 

 

1. Sammendrag og konklusjon 
Utkast til protokoll fra ungdomsrådets møte 19.september 2024 følger vedlagt. 
 
 

Anton Toft Dahl 
leder i ungdomsrådet 

Dokumentet er elektronisk godkjent 

 

Vedlegg: 

Protokoll ungdomsrådet 19.september 2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/16781 Johan Kvarving Vik 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 24.10.2024 36/24 
  

Godkjenning av protokoll ungdomsrådet 19.september 2024 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 36/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokollen fra ungdomsrådets møte 19.september 2024 godkjennes slik den 
foreligger. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/07741-12 Hiwa Suleyman 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  24.10.2024 
Ungdomsrådet 24.10.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 
Formannskapet 05.11.2024 
Kommunestyret 12.11.2024 
 

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
  
1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 

   
2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 

hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   

 
1. Sammendrag 
Forslag til planstrategi 2024-2027 med planprogram for kommuneplanen, felles for 
samfunnsdelen og arealdelen, har vært på høring og offentlig ettersyn. 
Høringsfristen for de to førstnevnte, planstrategien og planprogram var 1. september 
2024. Frist for innspill til arealdelen løper fortsatt, fristen er 1. september 2025.  

Høringssaken er behandlet av rådene og utvalgene som støtter planstrategien og 
planprogrammet, men som kommer med noen konkrete innspill. For å ivareta 
innspillene er planstrategien og planprogrammet endret.  

Kommunen har mottatt høringsuttalelser fra 29 fra ulike parter, fra lag, foreninger, 
innbyggere, næringslivsaktører, offentlige instanser og en nabokommune.   

Generelt sett uttrykker høringsuttalelsene støtte til planstrategien og planprogrammet 
med de utvalgte temaene for revisjon av kommuneplanen. I noen av høringsuttalene 
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er det konkrete innspill til planstrategien og planprogrammet. Det er i tillegg mange 
konkrete innspill til samfunnsdelen og arealdelen. Disse tas med videre til vurdering i 
utarbeidelsen av samfunnsdel og arealdel etter at planstrategi med planprogram er 
vedtatt.  

Det er gjort enkelte presiseringer og justeringer i planstrategien og planprogrammet 
som følge av høringsinnspillene. Kommunedirektørens oppsummering og vurdering 
av hvert av innspillene, samt en oversikt over utførte endringer, kommer frem av 
vedlagte dokument «Behandling av høringsuttalelser».  

Kommunedirektøren anbefaler at forslag til planstrategi vedtas og at planprogram 
fastsettes med de foreslåtte endringene. Det endelige forslaget har tittel 
«Planstrategi 2024-2027 med planprogram for revisjon av kommuneplanens 
samfunnsdel og arealdel, datert 02.10.2024» (publiseringsdato)  

 
2. Bakgrunn for saken 
Arbeidet med kommunal planstrategi og planprogram for ny kommuneplan har 
bakgrunn i formannskaps vedtak av 05.12.2023 sak 190/23, Kunnskapsgrunnlag til 
planstrategi 2023-2027.  

Formannskapet har i møte 18. juni 2024 vedtatt at forslag til planstrategi med 
planprogram legges ut på offentlig ettersyn og sendes på høring.  

Ved behandling av saken vedtok formannskapet følgende punkter:   
 

1. Asker kommunes planstrategi 2024-2027 med planprogram for revisjon av 
kommuneplanen, datert 29. mai 2024 sendes ut på høring og legges ut til 
offentlig ettersyn i henhold til plan- og bygningslovens §§ 4-1 og 11-13.   
 

2. Arbeid med revisjon av kommuneplanens samfunnsdel og kommuneplanens 
arealdel varsles igangsatt i medhold av plan- og bygningslovens § 11-12.  
  

3. Formannskapet vurderer det som viktig å legge til rette for at innbyggere i 
Asker lettere og enklere kan velge kollektivtransport til og fra jobb. 
Formannskapet ber derfor kommunedirektøren vurdere aktuelle områder der 
kommunen kan være pådriver eller utfører av aktuelle tiltak som kan bygge 
opp under dette. Et eksempel kan være innfartsparkeringer, herunder 
arealregulering, opparbeidelse og drift.   
 

4. Temaplan for digitalisering og smart bruk av teknologi revideres i perioden.   
 

5. Formannskapet ber kommunedirektøren om å sette fokus på hvordan Askers 
temaplaner samvirker og hvordan arbeidet med de ulike temaplanene kan bli 
enda mer tverrgående slik at vi utnytter synergier i temaplanene, koordinerer 
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mål, ambisjoner og tiltak bedre og øker resultatoppnåelse. Dette bes 
innarbeidet i Askers planstrategi som viktig tema.  

Formannskapets vedtakspunkter ble innarbeidet i planstrategi med planprogram 
datert 18. juni 2024, som ble sendt på høring og lagt ut til offentlig ettersyn.    

 
3. Saksopplysninger 
Planstrategi og planprogram for ny kommuneplan gjennomføres i en felles 
planprosess, i samsvar med plan- og bygningslovens § 10-1.  

Om kommunal planstrategi:  
Planstrategien setter rammer for kommunens planlegging i kommunestyreperioden. 
Asker kommune har i forrige fireårsperiode utarbeidet ny kommuneplan og vedtatt 17 
temaplaner som bygger på mål og strategier i kommuneplanens samfunnsdel. I 
planstrategien er det foreslått å revidere tre av temaplanene i kommende 
fireårsperiode. Dette er temaplan arbeidsgiverpolitikk, temaplan barnehage- og 
skolekapasitet og temaplan digitalisering og smart bruk av teknologi. 
 
Når det gjelder sistnevnte temaplan digitalisering og smart bruk av teknologi foreslår 
kommunedirektøren at denne revideres/erstattes med ny temaplan for 
tjenesteutvikling gjennom innovasjon, digitalisering og bruk av kunstig intelligens. 
Innovasjon er vesentlig for at kommunen skal være rigget for å møte utfordringene 
innenfor samfunns- og tjenesteutvikling de kommende årene. Digitalisering og smart 
bruk av teknologi gir mulighet for å løse noen av oppgavene i kommunen på nye og 
bedre måter. I tillegg er det en rekke andre virkemidler som skal bidra i kommunens 
arbeid med innovasjon. Når temaplanen digitalisering og smart bruk av teknologi nå 
skal rulleres er det derfor aktuelt å endre noe på navn og innretning på planen, slik at 
flere sider av innovasjon blir en del av planen. Kommunedirektøren vil komme tilbake 
til dette i sak om mandat for temaplanen.     
Kommunestyret skal i disse dager behandle forslag til handlingsplan for friluftslivets 
ferdselsårer 2024 – 2035. Handlingsplanen inngår som en del av statlige plankrav i 
plansystemet til kommunen. Øvrige planer av denne typen vil fortløpende vurderes 
ettersom nye plankrav dukker opp.   

Om planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel:  
Før planarbeidet startes opp må det utarbeides et planprogram i samsvar med plan 
og bygningsloven. Gjeldende samfunnsdel har langsiktige mål og strategier som 
foreslås videreført. Ved revisjon av samfunnsdelen fokuseres på oppdatering av 
analyser for langsiktig økonomisk utvikling, langsiktig areal- og transportutvikling og 
handlingsdelen. Gjeldende arealdel er utarbeidet med utgangspunkt i arealstrategien 
fra samfunnsdelen, og ivaretar mål, strategier og ønsket arealutvikling i kommunen. 
Arealdelen bygger opp om en helhetlig bærekraftig utvikling: miljømessig, økonomisk 
og sosialt. Ved revisjon av arealdelen fokuseres på å videreutvikle enkelte temaer 
som ikke ble tilstrekkelig utdypet og avklart i forrige kommunestyreperiode.  
Høring, innspill og framdrift:  
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Planstrategi 2024-2027 med planprogram for kommuneplan har vært på høring og 
offentlig ettersyn. Høringsfristen for planstrategi med planprogram og samfunnsdelen 
var 1. september 2024. Høringsfristen for arealdelen er 1. september 2025. I 
høringsperioden ble ny nettside for kommuneplanen opprettet for å få innspill til 
planprogrammet: Ny planstrategi og revisjon av kommuneplanens samfunnsdel og 
arealdel | Asker kommune  

Kommunen har mottatt høringsuttalelser fra 29 ulike parter. Disse fordelte seg 
slik: 
  

• Offentlige instanser   12 
• Lag og foreninger      11 
• Næringsaktører           4 
• Innbyggere                    2 

Kommunen har også mottatt innspill som kun retter seg mot oppstart av 
samfunnsdelen og/eller arealdelen. Disse vil bli oppsummert og vurdert i det videre 
kommuneplanarbeidet, etter at planstrategi med planprogram er vedtatt. 

Høringssaken har vært behandlet i følgende råd og utvalg:  

• Ungdomsrådet, 22.08.2024  
• Eldrerådet, 22.08.2024  
• Råd for personer med funksjonsnedsettelse, 22.08.2024  
• Utvalg for plan- og byggesak, 21.08.2024  
• Utvalg for oppvekst, 27.08.2024  
• Utvalg for velferd, 27.08.2024  
• Utvalg for samfunnstjenester, 29.08.2024  
• Utvalg for medborgerskap, 29.08.2024  

Utvalgene og rådene gir sin støtte til planstrategien med planprogram, men har også 
gitt noen høringsinnspill i vedtaksform. Som følge av innspillene er dokumentet 
endret.  Kommunedirektørens oppsummering og vurdering av hvert av innspillene 
kommer frem av vedlagte «Behandling av høringsuttalelser».  

Lag og foreninger har gitt innspill til planstrategien og planprogrammet basert på 
deres interesser. Det er flere natur og miljøorganisasjoner som har gitt 
høringsinnspill og disse omhandler i hovedsak grøntområder, friluftsformål og 
bevaring av naturverdier. Planprogrammet er justert noen steder som følge av 
høringsinnspillene.   

Næringsaktører har i sine høringsinnspill fokusert på arealdelen. Det har kommet 
flere konkrete arealinnspill som vil bli vurdert i det videre arbeidet med arealdelen.  

Høringsinnspill fra offentlige høringsinstanser og Oslo kommune framhever 
nasjonale forventinger og regionale føringer og anbefaler at disse blir ivaretatt ved 

https://www.asker.kommune.no/planstrategi-og-kommuneplan
https://www.asker.kommune.no/planstrategi-og-kommuneplan
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revisjon av kommuneplanen. De har kommet med mange konkrete innspill som har 
medført at planprogrammet er justert. Flere høringsparter vektlegger betydningen av 
oppdatert kunnskap, samfunnssikkerhet, regionalt samarbeid om areal og transport, 
strandsone, vannressurs, jordvern, folkehelse og friluftsliv. Disse temaene er 
allerede framhevet i planprogrammet. Flere innspill hører til kommuneplanens 
samfunnsdel og arealdel og vil bli vurdert og ivaretatt i den videre prosessen, etter at 
planstrategi med planprogram er vedtatt.   

 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren setter pris på at mange lag/foreninger, innbyggere, næringsliv, 
offentlige instanser samt råd og utvalg i Asker har bidratt med innspill. Innspillene gir 
gode bidrag til planstrategien og planprogrammet og kommunedirektøren anbefaler å 
styrke dokumentet på flere områder.   

En del av innspillene har medført endring i planstrategi og planprogram. Etter 
kommunedirektørens oppfatning er en del av innspillene ikke direkte innspill til 
planstrategi og planprogram, men innspill til kommuneplanens samfunnsdel og 
arealdel. Kommunedirektøren anbefaler at disse innspillene oppsummeres og tas 
med videre til vurdering i utarbeidelsen av planforslag for henholdsvis samfunnsdel 
og arealdel.  

Det er utarbeidet en overordnet medvirkningsplan som er vedlagt. Denne vil bli 
videreutviklet og detaljert i det videre arbeid med samfunnsdelen og arealdelen. Den 
detaljerte medvirkningsplanen vil sørge for god informasjon og medvirkning i 
kommuneplanarbeidet. Medvirkningsplanen vil også gjøre rede for hvordan 
innbyggere, politiske organer, næringsliv, frivilligheten og andre interessenter og 
aktører skal involveres.  

Etter at planstrategi med planprogram er fastsatt vil kommunedirektøren arbeide 
videre etter følgende milepeler:   
 

• Utkast til samfunnsdel behandles politisk våren 2025  
• Revidert samfunnsdel vedtas innen desember 2025  
• Utkast til arealdel behandles politisk våren 2026   
• Revidert arealdel vedtas innen juni 2027   

 
Kommunedirektøren påpeker at dette er en realistisk framdriftsplan som har 
utgangspunkt i en enkel revisjonsprosess, hvor vi fokuserer på handlingsdelen i 
samfunnsdelen og temautdypninger i arealdelen.  

Parallelt med revisjon av kommuneplanen prioriterer planstrategien arbeid med 
større planer, blant annet kommunedelplan for sentrale Asker, et strategisk 
dokument for masseforvaltning og en mulighetsstudie for Verket på Klokkarstua. 
Disse planarbeidene skal ha egne medvirkningsprosesser som bidrar til informasjon, 
dialog og mulighet til å medvirke aktivt på ulike måter. Aktivitetene konkretiseres og 
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gjennomføres senere som egne prosesser, blant annet etter dialog med 
interessentgrupper.   

 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren anbefaler at planstrategi vedtas og at planprogram for 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med de foreslåtte endringene. 
Det endelige forslaget har tittel «Planstrategi 2024-2027 med planprogram for 
kommuneplanens samfunnsdel og arealdel, datert 02.10.2024». Videre anbefaler 
kommunedirektøren at innspill som omhandler samfunnsdelen og arealdelen, tas 
med videre til vurdering i utarbeidelsen av disse to planene.  

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Behandling av høringsuttalelser til planstrategi med planprogram 02.10.2024 
Alle høringsuttalelser til planstrategi med planprogram i sin helhet 02.10.2024 
Medvirkningsplan for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel 
Planstrategi med planprogram 02.10.2024 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 28/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 24.10.2024 
sak 24/24 

Behandling 

Leder Kay Arne Sørensen innledet kort til saken.  

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024  
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 37/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/07741 Hiwa Suleyman 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 28/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 37/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 24/24 

4 Formannskapet 05.11.2024 153/24 
5 Kommunestyret 12.11.2024 70/24 
  

Planstrategi 2024 - 2027 med planprogram for kommuneplan – 
2.gangsbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 153/24 

Behandling 

Avd. leder Håvard Bergsagel redegjorde for saken. 

Elisabeth Holter-Schøyen (V) fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

«Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale føringer» 
byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken».  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 2025 
(vedtatt 2015). Denne erstattes med  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» når 
den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 
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• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under utarbeidelse)» 

Innstillingen i to punkter ble enstemmig vedtatt. 

Holter-Schøyens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstilling  

1.  Planstrategi 2024-2027 vedtas med hjemmel i plan- og bygningslovens § 10-1. 
   

2.  Planprogram for kommuneplanens samfunnsdel og arealdel fastsettes med 
hjemmel i plan- og bygningslovens § 4-1, planprogram og § 11-3, utarbeiding av 
planprogram. 
  

3. Under kapittelet «Føringer for nasjonale planer» og avsnittet «Regionale 
føringer» byttes første kulepunkt, første setning:  

• Regional planstrategi for 2020-2024 «Veien til bærekraftig Viken».  
• Regional planstrategi for Akershus 2024-2028, vedtatt 24.10.2024.  

Nest siste kulepunkt endres til:  

• Regional plan for innovasjon og nyskaping i Oslo og Akershus fram mot 
2025 (vedtatt 2015). Denne erstattes med  

• «Regional plan for kompetanse og verdiskapning for Oslo og Akershus» 
når den er klar (under utarbeidelse) 

Nytt kulepunkt: 

• Regional plan Akershus for økt livskvalitet og deltakelse (under 
utarbeidelse) 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/15996-1 Trine Beate Groven 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  24.10.2024 
Ungdomsrådet 24.10.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 
 

Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Rådene avholder sine møter følgende datoer: 

• 9. januar • 18. september 
• 6. februar • 16. oktober 
• 13. mars • 20. november 
• 10. april  
• 15. mai  

  
2. Eldrerådet innkalles til kl. 12:00. 

Ungdomsrådet innkalles til kl. 16:00. 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse innkalles til kl. 16:00. 
 

 
1. Sammendrag og konklusjon 
Folkevalgte organer skal behandle saker og treffe vedtak i møter. Møtene skal 
avholdes når kommunestyret eller organet selv har vedtatt det. Det skal også 
avholdes møte hvis leder mener det er nødvendig eller hvis minst 1/3 av 
medlemmene krever det, jf. kommuneloven § 11-2 andre ledd. 
 
Kommunestyret vil i sitt møte 15. oktober 2024 vedta politisk møteplan for 2025. 
Kommunestyret vil ikke vedta egne møtedatoer for rådene. Dette må rådene derfor 
vedta selv. 
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Kommunedirektøren foreslår at rådene avholder sine møter på torsdager, i forkant av 
møtedatoene for faste og utvalg og kommunestyret, slik møtene er lagt inn i utkast til 
«Gul kalender» for 2025, se vedlegg. 
 
I den framlagte møteplanen er det ikke berammet møter i august, på grunn av 
Stortingsvalget som avholdes 8. september. 
 
Ordfører har overfor kommunestyret presisert at det er opp til leder for det enkelte 
organ å ta stilling til om et berammet møte skal avlyses dersom det er få saker som 
er satt opp til behandling. Hvert avholdt møte medfører en ikke ubetydelig kostnad 
for kommunen. Gitt den økonomiske situasjonen Asker kommune er i, bør møter 
med færre enn tre saker på sakslisten avlyses, dersom det ikke er nødvendig å 
behandle noen av sakene på grunn av tidspress/tidsfrister. Det bør under enhver 
omstendighet ikke avholdes møter som utelukkende består av protokoll, 
referatsaker, orienteringer, presentasjoner o.l. 
 

2. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren forutsetter at de lovpålagte rådene vedtar egen møtekalender 
for 2025. 

 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Gul kalender 2025-utkast 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/15996 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 30/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 38/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 26/24 

  

Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 30/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

Rådene avholder sine møter følgende datoer: 

• 9. januar • 18. september 
• 6. februar • 16. oktober 
• 13. mars • 20. november 
• 10. april  
• 15. mai  

  
Eldrerådet innkalles til kl. 12:00. 
Ungdomsrådet innkalles til kl. 16:00. 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse innkalles til kl. 16:00. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/15996 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 30/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 38/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 26/24 

  

Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 24.10.2024 
sak 26/24 

Behandling 

Leder Sørensen innledet kort til saken. Kommunedirektørens representants Trine 
Groven orienterte og svarte på spørsmål. 

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Rådene avholder sine møter følgende datoer: 

• 9. januar • 18. september 
• 6. februar • 16. oktober 
• 13. mars • 20. november 
• 10. april  
• 15. mai  

  
2. Eldrerådet innkalles til kl. 12:00. 

Ungdomsrådet innkalles til kl. 16:00. 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse innkalles til kl. 16:00. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/15996 Trine Beate Groven 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 30/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 38/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 26/24 

  

Lovpålagte medvirkningsråd - møtekalender 2025 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 38/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Rådene avholder sine møter følgende datoer: 

• 9. januar • 18. september 
• 6. februar • 16. oktober 
• 13. mars • 20. november 
• 10. april  
• 15. mai  

  
2. Eldrerådet innkalles til kl. 12:00. 

Ungdomsrådet innkalles til kl. 16:00. 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse innkalles til kl. 16:00. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/09805-5 Christer Best 

Gulbrandsen 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  24.10.2024 
Ungdomsrådet 24.10.2024 
Utvalg for oppvekst 29.10.2024 
Utvalg for velferd 29.10.2024 
Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 
 

Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  

 
1. Sammendrag 
Aktive lokalsamfunn er et etablert samarbeid mellom idrettslag/Asker idrettsråd 
og Asker kommune som gir elever i grunnskolen gode mestringsopplevelser 
innen fysisk aktivitet. I tillegg er det et videre konsept innen Asker idrettsråd 
som bidrar til inkludering i idrettens aktiviteter for flere barn og unge. I 
verbalvedtak for handlingsprogrammene 2022-2025 og 2023-2026 har 
kommunestyret bedt om en sak knyttet til videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 
for nye målgrupper.  
 
I denne saken beskriver kommunedirektøren hva som gjøres i dag og hva som 
kan være aktuelle måter å videreutvikle modellen på, både innen kulturfeltet og 
med tanke på eldre som målgruppe.  
 
Kommunedirektøren viser til at mye av behovene som kunne begrunne 
videreutvikling faktisk er dekket i dag gjennom ulike samarbeid og aktiviteter, 
særlig på kulturfeltet. Det er imidlertid et potensial for et mer systematisk 
samarbeid knyttet til eldre og fysisk aktivitet. Skal dette skje på en måte som 
ligner dagens konsept for Aktive lokalsamfunn, må initiativene komme nedenfra 
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– fra idrettslag og kommunale tjenester som finner sammen. Dette er selve 
grunntanken i Aktive lokalsamfunn. Initiativene kan ikke tvinges fram ovenfra. 
Dette vil også være i strid med hva som er en klok frivillighetspolitikk. 
 
Imidlertid kan kommunen sørge for å ha en plan for hvordan eventuelle 
initiativer nedenfra kan ivaretas og støttes på en god måte. Denne saken 
beskriver i korte trekk hvordan dette kan gjøres gjennom rådgivning.  
 
 
2. Bakgrunn for saken 
I behandlingen av handlingsprogrammet for 2022-2025 vedtok kommunestyret 
dette som verbalvedtak nr. 5:  
 

Aktive lokalsamfunn 
Idretten har gjennom lag, foreninger og Asker Idrettsråd skapt mer aktivitet blant barn og 
unge gjennom sin satsning på konseptet «Aktive lokalsamfunn». En videreutvikling av 
konseptet til også å favne andre grupper i samfunnet, særlig 60+, kan realiseres gjennom 
et samarbeid og spleiselag mellom velferd, oppvekst og medborgerskap. Sammen med 
frivilligheten kan vi løse flere oppgaver til det beste for Askers befolkning. Samskaping er 
et viktig satsningsområde i Asker, og vi ønsker å forfølge dette initiativet ved at 
nærmiljøene, gjennom idrettslagene, tar et utvidet ansvar for å styrke tilhørighet, 
fellesskap og aktivitetsnivå.  
Vi ønsker et mest mulig inkluderende samfunn for flest mulig, og motvirke utenforskap. 
Det er godt kjent at aktivitet og treffsteder er virkningsfulle virkemidler.  
Kommunedirektøren bes fremme en sak som beskriver og foreslår hvordan kommunen, 
sammen med idretten kan videreutvikle konseptet «Aktive lokalsamfunn» til også å 
omfatte eldre, slik at kommunens innsats nederst i innsatstrappen beskrevet i Temaplan 
Leve hele livet kan forsterkes. Saken bør i tillegg til å beskrive hvordan dette best kan 
realiseres, få frem hvor mye av dette som allerede anses finansiert og hvor mye vi 
eventuelt må bidra med av ekstra finansiering. 

 
I behandlingen av handlingsprogram for 2023-2026 vedtok kommunestyret 
følgende som verbalvedtak nr. 3:  
 

Aktive lokalsamfunn 
Det norske samfunnet hviler på tre bein – det frivillige, det private og det offentlige. 
Aktive lokalsamfunn er et prosjekt der idrettslaget tar initiativ til en styrket samhandling 
med det offentlige generelt og skoleverket spesielt, om barn og unges trygge og aktive 
oppvekst. Det skal være et samlende initiativ preget av en raus og inkluderende 
holdning overfor andre frivillige organisasjoner og bygge på et felles mål om å bidra til 
livslang aktivitetsglede på tvers av generasjoner. 
I kommunedirektørens forslag til HP 2023-2026 står det følgende: Aktive lokalsamfunn 
er en samarbeidsmodell mellom idretten og kommunen som videreføres. Målet er å 
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styrke tilhørigheten og fellesskapet i lokalsamfunnet, og sørge for trygge og aktive 
oppvekstsvilkår. 
Ved å forankre konseptet Aktive lokalsamfunn ytterligere vil vi i enda større grad kunne 
forebygge og legge til rette for tilhørighet, meningsfylte aktiviteter og god folkehelse. I 
fjor fremmet vi verbalforslag om at seniorer, 60+, burde omfattes i arbeidet med 
konseptet Aktive lokalsamfunn. Dette bør det fortsatt jobbes videre med, både som en 
del av innsatstrappen i Temaplan Leve hele livet, men også som en helhetlig 
folkehelsetilnærming. 
Kommunedirektøren bes fremme sak til Hovedutvalg medborgerskap i løpet av første 
halvår 2023, som viser hvordan Asker kan jobbe enda mer strategisk og med 
forutsigbare rammer for Aktive lokalsamfunn. Vi ser for oss en helhetlig plan, der 
ambisjonene om å realisere samarbeid og partnerskap mellom kommune, frivillighet og 
næringsliv kommer tydelig frem. 

 
Ved ulike andre anledninger har kommunedirektøren oppfattet at det har vært et 
klart politisk ønske om at man vurderer en utvidelse av konseptet til også å 
favne kulturaktiviteter.  
 
Disse verbalvedtakene ble delvis svart ut i utvalg for medborgerskap i sak 
31/23: Aktive lokalsamfunn – oppfølging av verbalvedtak, som ble behandlet 1. 
juni 2023. Denne saken beskrev hva Aktive lokalsamfunn er, og slo fast at 
kommunen ønsker å videreføre sitt bidrag inn i Aktive lokalsamfunn. 
Kommunedirektøren anså at dette sikret nødvendig forutsigbarhet for 
ordningen. Det ble her varslet at videreutvikling av Aktive lokalsamfunn ville 
synliggjøres i ny sak i 1. kvartal 2024. Utvalget tok saken til orientering.  
 
Som følge av andre store prosesser knyttet til oppfølging av omstillingstiltak, har 
saken blitt forsinket.  
 
 
3. Saksopplysninger 
Hva menes med «Aktive lokalsamfunn» - idrettens konsept 
Asker idrettsråd definerer Aktive lokalsamfunn slik: «Aktive Lokalsamfunn er vår 
betegnelse på nærmiljøer der idrettslaget har tatt et utvidet ansvar for å styrke 
tilhørigheten, fellesskapet og aktivitetsnivået blant innbyggerne.» 
 
Aktive lokalsamfunn som konsept, slik det fungerer i dag, innebærer i korte trekk det 
følgende for Asker kommune:  
 

• Idrettslag og grunnskoler samarbeider om gode tiltak som styrker tilhørigheten 
til nærmiljøet for barn og unge. Dette betyr ofte at idrettslaget i eller utenfor 
skoletiden gjennomfører aktiviteter på skolen eller for skolens elever i 
nærmiljøet. Aktivitetene skal være gratis, trygge og inkludere alle.  

• Aktivitetene er finansiert gjennom et spleiselag, hvor Asker idrettsråd bidrar 
med lokale aktivitetsmidler (LAM-midler), og Asker kommune, ved 
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tjenesteområde oppvekst, bidrar med tilsvarende finansiering. I 2024 utgjør 
dette ca. kr 1,75 mill. fra Asker idrettsråd og ca. 1,5 mill. for Asker kommune. I 
tillegg bringer idrettslagene inn midler fra stiftelser og lokalt næringsliv til 
enkelttiltak/lokale samarbeid. Asker idrettsråd antar at dette i 2024 utgjør ca. 
kr 1,5 mill.  

• Ved utgangen av 2023 hadde 32 skoler og 23 idrettslag undertegnet en 
intensjonsavtale om samarbeid i nærmiljøet. 

• Kommunen har en rådgiver innen tjenesteområde oppvekst som har som én 
av sine oppgaver å følge opp Aktive lokalsamfunn, og Asker idrettsråd har på 
samme måte en tilsvarende rådgiverstilling.  

 
Eksempler på aktiviteter som gjennomføres innenfor denne rammen, er møteplasser 
som Fun Friday og åpen hall, idretts-SFO, aktivitetsdager for skolene, felles 
aktivitetsleder for skole og idrettslag og aktivitetslederkurs for ungdom.  
 
Under overskriften Aktive lokalsamfunn gjennomfører også Asker idrettsråd tiltak i 
samarbeid mellom idrettslag og videregående skole (Nesbru) og egne 
inkluderingsprogrammer, som eksempelvis Aktiv YNG (frivillighets- og 
ledelsesprogram for ungdom i sårbare situasjoner som får mestring som 
aktivitetsledere) og Aktivitetsguidene (veiledning om norsk idrettskultur og videre inn 
i idrettsaktiviteter for familier med lite erfaring med disse, som regel familier med 
bakgrunn fra andre land enn Norge).  
 
Asker idrettsråd støtter også ulike tiltak mot målgruppen 60+ med midler fra Aktive 
lokalsamfunn, men ikke finansiert fra LAM-midlene. Ett eksempel på dette er «60+ 
Bedre form» i regi av Sætre IF Graabein.  
 
Tiltakene støtter opp om intensjonene i flere temaplaner, særlig temaplan for idrett, 
fysisk aktivitet og friluftsliv og temaplan for oppvekst – Å høre til. 
 
«Aktivt lokalsamfunn» i kommunens temaplaner 
I temaplan Leve hele livet – i et aldersvennlig Asker brukes begrepet «aktivt 
lokalsamfunn» - med liten forbokstav og «t» - om det laveste trinnet i innsatstrappa. 
Dette handler om trekk ved lokalsamfunnet mer generelt: Hvis personer opplever 
tilhørighet gjennom å være aktive som skapende, deltakende og opplevende 
mennesker innen idrett og kultur vil dette gi bedre helse, og redusere eller utsette 
behovet for forebyggende, behandlende og lindrende tjenester fra kommune og stat.  
 
Verbalvedtakene omtaler konseptet «Aktive lokalsamfunn» som aktuelt å utvide, 
men for å se på hva som kan være behovet må man også vurdere dette opp mot hva 
som bidrar til et aktivt lokalsamfunn for målgruppene.  
 
Dagens situasjon innen kultur og tilbud til eldre for øvrig 
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Den etterspurte mulige utvidelsen av Aktive lokalsamfunn handler om å utvide fra 
først og fremst å arbeide med fysisk aktive barn og unge, til å arbeide med disse fire 
temaene:  
 

• Fysisk aktive barn og unge 
• Fysisk aktive eldre 
• Kulturelt aktive barn og unge 
• Kulturelt aktive eldre 

 
Både frivillighet, innbyggerne selv og kommunen arbeider driver allerede med en 
rekke aktiviteter som bidrar til aktive lokalsamfunn innenfor alle disse fire temaene. 
Tabellen nedenfor viser noen eksempler: 
  
 Barn/unge Eldre 

Fysisk aktive barn og 
unge 

Fysisk aktive eldre Idrett/fysisk aktivitet 

• Aktive lokalsamfunn 
• 96 idrettslag med 36 000 

medlemskap, hvorav 
20 000 opp til 19 år 

• Aktivitetene i Aktiv 
fritids aktivitetskalender 
60+ (eks. seniortrim, 
turgrupper, dans, 
tennis, badminton, 
bassengtrening) – både 
i frivillig og kommunal 
regi 

• Tilrettelagte turstier og 
aktivitetsområder 

• Aktive lokalsamfunn+ 
Kulturelt aktive barn og 
unge 

Kulturelt aktive eldre Kultur 

• Korps og kor  
• Den kulturelle 

skolesekken og Den 
kulturelle 
barnehagesekken 

• Ung kultur 
• Bibliotekene 
• Kulturskolen 

• Den kulturelle 
spaserstokken 

• Demenskor 
• Leve hele livet-treff 
• Pensjonistforeninger 

 
Særlig innenfor korps og kor er det allerede etablerte samarbeid mellom korpsene og 
kulturskolen gjennom korps- og orkesteravtalen, og på Arnestad skole er det også 
etablert klassekorps. Korps- og orkesteravtalen innebærer blant annet at kommunen 
bidrar til å dekke dirigentressurser i korpsene og orkesteret Musica Sinfonietta. I 
tillegg har tjenesteområdene oppvekst og medborgerskap etablert arbeidsgrupper for 
samarbeid mellom skolene og kulturskolen om mulige aktiviteter som kultur-SFO, 
skolekor, klassekorps flere steder, teater og scene, og det er et lignende samarbeid 
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mellom skolene og Ung Kultur om åpne møteplasser for ungdom etter skoletid og i 
feriene. 
Det er en rekke aktiviteter for eldre over hele kommunen, men det er så vidt 
kommunedirektøren er kjent med ikke så mange samarbeid mellom kommunale 
tjenester og idrettslag eller kulturorganisasjoner som kan ligne det vi finner innenfor 
idrettens konsept for Aktive lokalsamfunn.  
 
Ulikheter mellom idrett og kultur 
Idretts- og kulturfeltet er ulikt organisert og finansiert, og dette har betydning for 
mulighetene for å overføre konseptet Aktive lokalsamfunn til kulturfeltet.  
 
Idrettsfeltet har en felles, nasjonal struktur gjennom Norges idrettsforbund (NIF), og 
har ulike nasjonale finansieringsordninger, som LAM-midlene kommer fra. 
Spillemiddelordningen tilgodeser også i all hovedsak idretten. Idretten har en struktur 
hvor det er mange etablerte fleridrettslag, som danner en paraply for flere ulike typer 
idretter. Innslag av profesjonelle krefter finner man først og fremst gjennom ansatte 
innenfor idrettslagene og NIF-systemet. 
 
Kulturfeltet har en mer fragmentert struktur, med ingen felles, nasjonal overbygning. 
Det er også langt færre finansieringsordninger, og ingenting som tilsvarer LAM-
midlene. Spillemiddelordningen for kulturbygg er langt mindre enn for idretten. 
Kulturen har ingen struktur som tilsvarer fleridrettslag. Til gjengjeld er det større 
innslag av profesjonelle aktører som driver næring innenfor kulturfeltet, og et stort 
innslag av betalte instruktører/dirigenter og lignende. 
 
Ulikheter mellom skole og tjenester til eldre 
En annen sentral ulikhet mellom forutsetningene for Aktive lokalsamfunn for barn og 
unge og noe tilsvarende for eldre, er at alle barn og unge går på skole. I 
grunnskolealder er det til og med skoleplikt.  
 
For eldre finnes det ingen tilsvarende fellesinstitusjoner. Kommunens tjenester til 
eldre er i stor grad myntet på personer med varierende grad av behov for helse-, 
pleie- og omsorgstjenester, med et visst innslag av forebyggende aktivitetstilbud. Når 
det gjelder forebyggende aktiviteter, er kommunens rolle først og fremst å legge til 
rette for andres tilbud. Kommunen driver også noen egne aktivitetstilbud, blant annet 
på enkelte innbyggertorg.  
 
Kommunen har etablerte samarbeid med idretten knyttet til eldre, blant annet 
regelmessige møter mellom frivilligkoordinator i velferd og Asker idrettsråd.  
 
Innspill fra Asker idrettsråd og Asker kulturråd 
Idrettsrådet og kulturrådet har fått mulighet til å kommentere et tidligere utkast til 
denne saken, og har hatt følgende tilbakemeldinger:  
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• Asker kulturråd anerkjenner lag/foreninger og kommunale tjenester som 
viktige bidragsytere til gode lokalsamfunn, og at disse gjør mye innen kultur 
som idretten ikke har.  

• Asker kulturråd erkjenner at å finne rom for nye tiltak med finansieringsbehov 
synes vanskelig.  

• Ved eventuelle nye initiativ vil Asker kulturråd støtte opp og bidra så langt det 
er mulig, også i samarbeid med kommunen og ved å støtte søknader om 
ekstern finansiering.  

• Asker idrettsråd understreker at Aktive lokalsamfunn er radikal innovasjon i 
praksis, og idrettens invitasjon til å skape mer fellesskap og innenforskap, der 
idretten viderefører sin investering i nærmiljøaktivitet.  

• Asker idrettsråd påpeker videre at Aktive lokalsamfunn for eldre (Aktive 
lokalsamfunn pluss) er en mulighet for kommunen – etter invitasjon fra 
idretten. En mer fysisk aktiv eldre befolkning vil bidra til å nå flere av målene i 
temaplan Leve hele livet. 

• Asker idrettsråd framhever at Aktive lokalsamfunn bidrar til samfinansiering, 
samarbeid og samspill.  

• Asker idrettsråd mener at saksframlegget slik det forelå ikke svarer ut 
verbalforslagets ønske om «en helhetlig plan for hvordan kommune, 
frivillighet og næringsliv sammen kan arbeide mer strategisk i partnerskap 
og med forutsigbare rammer for Aktive lokalsamfunn». 

 

4. Kommunedirektørens vurdering 
Kommunedirektøren vurderer at det innen kulturfeltet per i dag er relativt god 
dekning av tilbud i Asker, både til barn og unge og til eldre. Det er både gode 
samarbeid mellom kommune og frivillighet, og mellom kommune og private 
næringsaktører. I tillegg driver kommunen en god del egne tilbud. 
Kommunedirektøren vurderer altså at behovet for en ordning tilsvarende dagens 
Aktive lokalsamfunn innen kulturfeltet trolig ikke er så stort. Det er derfor lite som 
tilsier at kommunen bør gjøre en aktiv innsats for å få dette til. Det kan likevel være 
aktuelt for kommunen å innta en tilretteleggerrolle for eventuelle lokale initiativer som 
kan passe.  
 
Innen idrettsfeltet er forutsigbarhet for barn- og ungedelen ivaretatt gjennom sak 
31/23. Når det gjelder tilbudet for eldre, er det ikke etablert tilsvarende samarbeid 
som idrettens konsept Aktive lokalsamfunn. Imidlertid er det mye tilbud til eldre, både 
innen kultur og fysisk aktivitet. 
 
Med en økende eldrebefolkning kan det imidlertid være et behov for flere gode 
aktiviteter og samarbeid som gjør det mulig for flere eldre å ha gode 
mestringsopplevelser knyttet til å være fysisk aktiv. Dette vil også være i tråd med 
behovene identifisert i temaplan for fysisk aktivitet, idrett og friluftsliv, hvor 
innsatsområde 2, Alle i aktivitet, har følgende strategi: «tilrettelegge for inkluderende 
aktiviteter for alle funksjonsnivåer, med særlig fokus på grupper som trenger tilpasset 
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infrastruktur og tilrettelegging, inklusive eldre slik at de kan ha et tilfredsstillende 
aktivitetsnivå hele året.» 
 
Dette passer også godt med handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer i Asker, som 
ligger til vedtak høsten 2024.  
 
For målgruppen eldre er to viktige forskjeller fra målgruppen barn og unge at:  
 

• eldre ikke har noen sterk, lokal institusjonstilknytning som er felles for alle, slik 
som barn og unge har i barnehager og skoler, og at 

• eldre i større grad har økonomi, kompetanse og andre ressurser som gjør at 
de selv kan organisere mer aktivitet enn barn og unge kan. 
 

Dette tilsier at det kan være vanskeligere å få inn nærmiljøaspektet i tiltak for eldre 
på samme måte som for skole. Kommunens virksomheter rettet mot eldre er 
kommuneovergripende eller betjener store områder. Imidlertid er innbyggertorgene 
mer lokale, og kan også være aktuelle samarbeidspartnere. Denne strukturen gjør 
det også mer krevende å nå de eldre som har størst behov for økt aktivitet, siden det 
ikke er noen felles samlingspunkt hvor de kan fanges opp.  
 
Disse utfordringene til tross, kan imidlertid eldres egne ressurser gjøre at det er 
gjennomførbart å få til gode, lokale tiltak, basert på eldres egne initiativer.  
 
Aktive lokalsamfunn er nettopp noe som må springe opp nedenfra. Kommunen har 
heller ikke økonomiske midler eller personalressurser tilgjengelig til å stimulere til 
nye samarbeid på dette området. Kommunedirektøren ser derfor ikke at kommunen 
har mulighet til å være en aktiv pådriver for dette i dag utover det som alt gjøres. 
Imidlertid bør kommunen ha en plan for å ta imot initiativer som kan oppstå på lokalt 
nivå, mellom idrettslag og kommunale tjenester, og som vil bidra til mer fysisk 
aktivitet for eldre. Tilsvarende tilrettelegging kan også være aktuelt innenfor 
kulturfeltet, om det skulle oppstå nye initiativer der. 
 
Kommunedirektøren mener følgende tiltak vil kunne utgjøre en god nok 
tilrettelegging for slike initiativer innenfor dagens rammer: 
 

• Tjenesteområde velferd har frivilligkoordinator velferd, som kan gi råd til 
virksomheter innen velferd og idrettslag/kulturorganisasjoner som ønsker å 
etablere nye samarbeid for eldre. Modell for frivillighet i velferd gir også et 
rammeverk for slikt samarbeid. 

• Tjenesteområde oppvekst benytter sin rådgiver til å dele erfaringer fra 
dagens samarbeid innen Aktive lokalsamfunn med disse, og til å gi 
rådgivning til eventuelle kulturaktører og oppvekstaktører som vil inngå 
tilsvarende samarbeid.  

• Tjenesteområde medborgerskap har frivilligkoordinatorer som ved behov kan 
bistå oppvekst og velferd med samordning og erfaringsoverføring, og til å gi 
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rådgivning til virksomheter innen medborgerskap og de som vil samarbeide 
med dem. 

• Der det passer, kan man lage intensjonsavtaler for eldre og for kulturfeltet 
som bygger på de som brukes innen idrett og barn og unge i dag. 

• Ved behov for finansiering må det søkes om eksterne tilskudd eller vurderes 
om det kan være mulig med tilskudd fra eksisterende og passende 
tilskuddsordninger i kommunen eller innen idretten. 

 
Kommunedirektøren antar at tidsbruken fra rådgivere innen/tilknyttet 
tjenesteområdene vil være relativt begrenset og knyttet til enkeltstående 
henvendelser utover det som allerede gjøres i eksisterende samarbeid, og at det 
derfor foreløpig vil være mulig å håndtere disse oppgavene innenfor eksisterende 
rammer.  
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren vurderer at dette vil kunne være en praktisk gjennomførbar 
måte å videreutvikle Aktive lokalsamfunn til å nå eldre. Finansiering fra 
kulturfrivillighetens side vil være avgjørende for om det er mulig å utvide til 
kulturfeltet, og dette er neppe særlig realistisk. Imidlertid er også behovet innen 
kulturfeltet bedre dekket.  
 
Planen over innebærer stort sett mindre justeringer i dagens drift, og kan derfor 
iverksettes fra 1. januar 2025. Dette vil kunne bidra til å styrke kommunens sosiale 
bærekraft, noe som også kan være positivt for økonomisk bærekraft på sikt. Gode 
lokale tiltak kan redusere transportbehov, noe som kan være positivt for miljømessig 
bærekraft.  
 
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/09805 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 27/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 39/24 
3 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 49/24 
4 Utvalg for velferd 29.10.2024 32/24 
5 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 42/24 
  

Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 27/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/09805 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 27/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 39/24 
3 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 49/24 
4 Utvalg for velferd 29.10.2024 32/24 
5 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 42/24 
  

Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 39/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/09805 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 27/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 39/24 
3 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 49/24 
4 Utvalg for velferd 29.10.2024 32/24 
5 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 42/24 
  

Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

Utvalg for velferd har behandlet saken i møte 29.10.2024 sak 32/24 

Behandling 

Leder Lindgren (H) innledet kort til saken. 

Direktør Christer Best Gulbrandsen orienterte om Aktive lokalsamfunn og svarte på 
spørsmål. 

Innstilling enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/09805 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 27/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 39/24 
3 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 49/24 
4 Utvalg for velferd 29.10.2024 32/24 
5 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 42/24 
  

Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

Utvalg for oppvekst har behandlet saken i møte 29.10.2024 sak 49/24 

Behandling 

Direktør Christer Best Gulbrandsen innledet til saken og svarte ut spørsmål.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/09805 Christer Best Gulbrandsen 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 27/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 39/24 
3 Utvalg for oppvekst 29.10.2024 49/24 
4 Utvalg for velferd 29.10.2024 32/24 
5 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 42/24 
  

Verbalvedtak nr. 5 (2022-2025) og nr. 3 (2023-2026) - 
videreutvikling av Aktive lokalsamfunn 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 31.10.2024 sak 42/24 

Behandling 

Direktør Best Gulbrandsen orienterte om saken og svarte på spørsmål. 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om videreutvikling av Aktive lokalsamfunn tas til orientering.  
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/11979-12 Valeria Marré Nicholson 

 

Behandles av Møtedato 
Eldrerådet  24.10.2024 
Ungdomsrådet 24.10.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 24.10.2024 
Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 
Formannskapet 05.11.2024 
 
 
Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale 
lokaler - sluttbehandling  

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 
1. Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas.  

 
1. Sammendrag 
Siden kommunesammenslåingen i 2020 har det vært behov for å harmonisere 
retningslinjene for lån og leie av kommunale lokaler i Asker kommune. Denne saken 
harmoniserer retningslinjene for lån og leie i Asker.  

Asker kommune har en omfattende bygningsmasse, og leier og låner ut en 
rekke lokaler til ulike aktører i lokalsamfunnet. Bygningsmassen kan sees på 
som innbyggernes felleseie, og kommunen har derfor flere målsetninger om at 
kommunens lokaler skal være tilgjengelige for innbyggernes bruk. Fra 
kommunens ulike temaplaner finner vi igjen dette formulert i en rekke strategier 
som omhandler bygg, møteplasser og tilrettelegging for aktiviteter.  

Nå som flere lokaler innlemmes i det nye bookingsystemet til Asker kommune, 
www.booking.asker.kommune.no, er det viktig å bli enige om felles 
retningslinjer for lån og leie av lokaler. Innbyggerne skal gjøre seg kjent med 
retningslinjene før de tar i bruk lokalene, og skal signere på dem før de får 
tilgang til lokalene via bookingsystemet. Retningslinjene skal også sørge for at 
administrasjonen har lik og rettferdig praksis på lån og leie av lokaler. 
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2. Bakgrunn for saken 
Kommunen innførte den digitale selvbetjeningsløsningen BookUp for utleie og 
utlån av lokaler til innbyggerne vinteren 2023, kombinert med en løsning for 
digital innbyggernøkkel. I dag finnes det flere lokaler tilgjengelige i portalen, 
blant annet innbyggertorgene. Nå skal kommunen også innlemme skolene i 
selvbetjeningsløsningen. Dette er en prosess som starter opp fordi 
tilsynsvaktordningen avvikles, i tråd med vedtatt omstillingstiltak saksnummer 
0002/24.  

Av tidligere vedtak om retningslinjer for lokaler er det to sett med retningslinjer 
som er særlig relevante:  

• Retningslinjer for lån og leie av innbyggertorgene:  

Innbyggertorgenes retningslinjer, saksnummer 0006/22, bygger på temaplan for 
medborgerskap sitt innsatsområde om møteplasser i nærmiljøet, som igjen 
blant annet bygget på fellesnemndas målsetninger for innbyggertorgene. De 
overordnete harmoniserte retningslinjene som ligger som vedlegg 1 til denne 
saken, er utarbeidet med utgangspunkt i gjeldende retningslinjer for 
innbyggertorgene.  

• Retningslinjer for tildeling av treningstider i kommunale idrettshaller:  
 
Ble vedtatt i utvalg for medborgerskap 17.02.2022, saksnummer 0014/22. Som 
ledd i harmoniseringsarbeidet innen Medborgerskap ble det utviklet nye 
retningslinjer for tildeling av treningstid i kommunens idrettshaller. De tre 
tidligere kommunene hadde ulike ordninger for dette. Grunnlag for arbeidet med 
tildeling av treningstid i idrettshallene er en modell med retningslinjer og et 
matematisk arbeidsverktøy, kalt «Askermodellen». Noen av prinsippene i 
Askermodellen gjelder også for de overordnede retningslinjene, som gratis lån 
av lokaler. 
 

• Retningslinjene har vært på høring  
 
Disse retningslinjene ble vedtatt å sende på høring rett etter sommeren 2024, med 
høringsfrist 8.oktober.  

 
3. Saksopplysninger 
Medvirkning 

De foregående relevante retningslinjene har blitt til gjennom utstrakt medvirkning. 
Evalueringen av retningslinjene for innbyggertorgene og tildelingen av treningstider 
har blitt gjort i dialog med paraplyorganisasjonene og ansatte, samt brukerne av 
møteplassene og idrettsarenaene.  
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Dette forslaget bygger på det som har kommet fram i disse medvirkningsprosessene.  

Retningslinjene som ligger til politisk behandling i denne saken, har vært 
utviklet gjennom flere møtepunkter med relevante aktører: 

• Gjennom tilbakemeldinger fra tre høringsinnspill som resulterte i justeringer på 
retningslinjene der hvor det var hensiktsmessig 

• Gjennom flere dialogsmøter med frivillige lag og foreninger. Til sammen har 
det blitt invitert til nærmere 10 slike dialogsmøter.  

• Dialogsmøter med paraplyorganisasjonene, samt hjelp til å dele informasjons 
om høringsperioden til sine medlemmer.  

• Retningslinjene har blitt utformet gjennom flere dialogsrunder med ansatte fra 
oppvekst, kulturliv, idrett og friluftsliv, innbyggerdialog og frivillighet, 
digitalisering, renhold og eiendom. 

• Gjennom tilbakemeldinger fra folkevalgte organer i form av førstegangs 
behandling av retningslinjene.  

Dagens praksis og harmoniseringsbehov  

Lån og leie av lokaler har frem til nå blitt håndtert på mange forskjellige måter, og 
etter kommunesammenslåingen har det vært behov for å harmonisere en del 
praksis.  

Følgende områder trenger å harmoniseres;  

• Kommunen har mange hundre lokaler som leies eller lånes ut. Det er i dag 
mange ulike virksomheter som håndterer utleieforespørsler i kommunen, og 
dermed forskjellig praksis. Retningslinjene som ligger vedlagt vil hjelpe 
administrasjonen til å behandle utleieforespørsler på en forutsigbar og 
gjennomsiktig måte.  

• Det er i dag forskjellige ansvar knyttet til ulike typer formålsbygg, og innenfor 
samme type bygg. Dette fører til tidkrevende håndtering av utleieforhold, samt 
uklare økonomisk ansvar. Administrasjonen har nå utviklet en ansvarsmatrise 
sammen med nye overordnet retningslinjer for lån og leie som viser tydelig 
hvem som er ansvarlig for hva i et utleieforhold.  

• Det er behov for å enes om hvem som får tilgang på lokaler gratis og hvem 
som må betale. Retningslinjene vedlagt kommer med et forslag på hvordan 
dette kan håndteres. I tillegg må utleieprisene på de som skal betale, 
harmoniseres. Det er derfor nødvendig å gjennomføre en opprydning i 
utleiepriser. Dette arbeidet har startet opp høsten 2024.  
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4. Kommunedirektørens vurdering 
En harmonisering av retningslinjer for lån og leie vil gi grunnlag for en forutsigbar 
praksis med lik behandling av forespørsler for lån og leie av kommunale lokaler. Ved 
hjelp av harmonisering av retningslinjer for lån og leie kan vi legge til rette for at flest 
mulig innbyggere og kommunale virksomheter opplever å ha lett tilgjengelige og 
gode arenaer for å skape meningsfylt aktivitet for seg selv og andre. Det anses som 
en styrke ved harmonisering at også administrasjonen av utleie og lån vil kunne 
gjøres på en mer hensiktsmessig og effektiv måte.  

Ved å åpne opp våre kommunale bygg, gir vi flere muligheten til å delta i felleskapet. 
Dette er i tråd med FNs bærekrafsmål. Det er både riktig og viktig at uansett 
sosioøkonomisk bakgrunn, så skal innbyggerne gis like muligheter til å være aktive, 
delta og møte andre i sitt nærmiljø. Ved å ta i bruk lokaler som kanskje ville stått 
tomme på kveldstid, fyller vi våre nærmiljø med aktivitet, varme og engasjerte 
innbyggere. Sambruk av bygg er også en bærekraftig utnyttelse av ressurser. 
Harmonisering av retningslinjer for lån og leie vil bidra til dette.  

De vedlagte retningslinjene er overordnete. Det er en rekke detaljspørsmål som må 
løses særskilt for det enkelte bygg, og det er også nødvendig å kunne gjøre 
fortløpende justeringer etter tilbakemeldinger fra frivilligheten om hvordan 
retningslinjene fungerer. 
 

5. Konklusjon 
Kommunedirektøren foreslår at retningslinjene vedtas.  
 
Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg:  

Alle høringsinnspill med kommentar og svar – retningslinjer for lån og leie 
Overordnet retningslinjer for lån og leie av kommunale lokaler 2024  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11979 Valeria Marré Nicholson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 29/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 40/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 25/24 

4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 43/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 160/24 
  

Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale 
lokaler - sluttbehandling 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 29/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11979 Valeria Marré Nicholson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 29/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 40/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 25/24 

4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 43/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 160/24 
  

Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale 
lokaler - sluttbehandling 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 24.10.2024 
sak 25/24 

Behandling 

Leder Sørensen innledet til saken. Kommunedirektørens representants Trine Groven 
orienterte og svarte på spørsmål. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
 
1.    Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11979 Valeria Marré Nicholson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 29/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 40/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 25/24 

4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 43/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 160/24 
  

Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale 
lokaler - sluttbehandling 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 24.10.2024 sak 40/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.   

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11979 Valeria Marré Nicholson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 29/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 40/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 25/24 

4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 43/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 160/24 
  

Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale 
lokaler - sluttbehandling 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 31.10.2024 sak 43/24 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. Direktør Best Gulbrandsen 
svarte på spørsmål med rådgiver Valeria Nicholson var til stede. 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1.    Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/11979 Valeria Marré Nicholson 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 24.10.2024 29/24 
2 Ungdomsrådet 24.10.2024 40/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

24.10.2024 25/24 

4 Utvalg for medborgerskap 31.10.2024 43/24 
5 Formannskapet 05.11.2024 160/24 
  

Harmonisering av retningslinjer for lån og leie av kommunale 
lokaler - sluttbehandling 

Formannskapet har behandlet saken i møte 05.11.2024 sak 160/24 

Behandling 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Retningslinjene for lån og leie av kommunale bygg vedtas. 
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